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INLEIDING 

Beste lezer, 

GroenLinks wil met het aanbieden van deze begroting graag laten zien hoe het anders 
kan in de gemeente Oss. Niet door heel veel extra geld te investeren en zo de 
gemeentefinanciën overhoop te gooien, maar door de juiste keuzes te maken die 
bijdragen aan een groene en sociale gemeente waar aandacht is voor goede zorg en 
mededogen. Wij noemen dat een empathisch Oss. 

Een gemeente Oss waar diversiteit een hoofdrol speelt, waar de mening van inwoners 
werkelijk de grondslag is van het maken van nieuw beleid, waar het hebben van 
schulden niet betekent dat je niet meer mee doet, waar het centrum van onze 
gemeente kracht en levensvreugde uitstraalt, waar ecologische principes ten 
grondslag liggen aan al ons beleid, waar veel meer aandacht is voor energiebesparing, 
waar voetganger en fietser altijd op de eerste plaats komen en waar voorrang wordt 
verleend voor die initiatieven die bijdragen aan duurzaam ondernemen in stad, 
dorpen en kernen.  

Voor een groen en sociaal Oss, 

Dolf Warris (raadslid GroenLinks Oss). 



SOCIALE GEMEENTE 

Een gemeente werkt niet voor zichzelf. Een gemeente werkt voor haar inwoners. 

Het is dan ook zaak dat een gemeente haar inwoners zo goed mogelijk van dienst 

is en ondersteunt waar nodig. De gemeente Oss doet haar best niemand in 

armoede te laten leven, toch is er op verschillende onderdelen meer nodig. 

Experiment met opkopen van schulden 
In de schulden zitten heeft een zeer negatief effect op de gezondheid en het welzijn 

van mensen. Daarbij kosten mensen met schulden de gemeente veel geld doordat zij 

verantwoordelijk is voor het aanstellen van schuldhulpverleners en bewindvoerders. 

Het is daarom schrikbarend om te zien dat een aanzienlijk deel van de jongeren 

schulden opbouwt of reeds heeft. Het huidige schuldenbeleid is niet gericht op het 

helpen van de schuldenaar maar komt ten goede aan de levendige industrie die erop 

gericht is om geld te verdienen aan de schuldenproblematiek. Volgens GroenLinks 

dient gemeentelijk beleid zich te richten op het oplossen van schulden. 

  

GroenLinks wil daarom graag dat de gemeente Oss een experiment begint met het 

opkopen van problematische schulden van jongeren. Dit is mogelijk door het instellen 

van een stadsbank die de schuld overneemt. Vervolgens betalen de jongeren in 

maandtermijnen terug. De stadsbank probeert een regeling te treffen met 

schuldeisers. Op deze manier lopen de schulden niet hoger op en kunnen met de 

jongeren goede afspraken gemaakt worden over de voorwaarden, bijvoorbeeld over 

een te volgen opleiding of vrijwilligerswerk. 

In zowel Den Haag als Leiden is gebleken dat het opkopen van schulden werkt. Uit 

onderzoeken naar de schuldhulpverlening blijkt dat voor elke geïnvesteerde euro in 

het schuldenvrij maken van iemand, twee euro aan besparing op maatschappelijke 

lasten wordt gerealiseerd. Denk aan het voorkomen van uithuiszettingen, zorgkosten 

of specifiek bij jongeren de gevolgen van schooluitval. Zo zorgen wij ervoor dat het 

beleid weer gericht is op het oplossen van schulden en niet op het spekken van de 

private schuldenindustrie.  

GroenLinks maakt voor het experiment om te beginnen € 50.000 vrij in de begroting. 

Er moet in 2019 gekeken worden hoeveel geld dit oplevert. 



Diversiteitsbeleid  
Het college heeft aangegeven in de programmabegroting "aandacht te blijven geven 

aan de emancipatie van LHBT-ers”. GroenLinks is het hier volkomen mee eens maar  

hoopt tegelijkertijd dat er nu echt iets wordt gedaan voor de LHBTQ+-gemeenschap in 

plaats van makkelijke symboolpolitiek. De gemeente moet het juiste voorbeeld geven.  

De gemeente moet diversiteit op elk gebied omarmen. De toiletten op het 

gemeentehuis dienen echte genderneutrale toiletten te worden.  Dit vergt een kleine 

verbouwing in de publieksruimten van het gemeentehuis en het vervangen van de 

man-vrouw bordjes door ‘Toilet’. Hiervoor begroten wij € 5.000 euro.  

Beginspraak 
GroenLinks wil dat Oss een open gemeente wordt waar burgers een permanente 

stem hebben. En niet alleen eens in de vier jaar tijdens de verkiezingen. Inwoners 

moeten vanaf het begin kunnen meepraten over beslissingen en dan ook echt invloed 

hebben: ‘beginspraak’. GroenLinks Oss wil de huidige projecten voor het betrekken 

van inwoners op vernieuwende wijze uitvoeren, om zo een grotere groep inwoners te 

betrekken. Zo krijgen wij het voor elkaar dat een grote, afwisselende en nieuwe groep 

inwoners mee kan praten over de gemeente. Dit is een kostenneutraal voorstel. 

Evenementen-coördinator voor het centrum 
Het college stelt voor om vanaf 2018 € 54.000 per jaar vrij te maken voor het 

aanstellen van een evenementen-coördinator. Er is op dit moment echter al een 

evenementen-coördinator binnen de Taskforce Centrum Oss. Er is voor die functie 

nog financiering voor 2018, daarna is "het potje" echt leeg en zal de functie komen te 

vervallen. Dit terwijl aantoonbaar is dat door inzet van de evenementen-coördinator 

er een substantiële toename is van het aantal centrumbezoekers is. GroenLinks vindt 

de functie van wezenlijk belang voor de verdere noodzakelijke ontwikkeling van het 

Osse centrum, op dit moment duidelijk urgenter dan uitbreiding van het "interne" 

ambtelijk apparaat. De functie zoals die in de begroting staat kan wat de taakstelling 

betreft worden weggezet binnen de huidige formatie, waardoor financiering van 

centrummanagement Oss voor de komende jaren gegarandeerd is.  

Doordat er wordt geschoven met een reeds begrote post, kan deze aanpassing van de 

begroting kostenneutraal plaatsvinden. 



GROENE GEMEENTE 

Het college heeft als doel gesteld dat Oss binnen een aantal jaar tot de drie meest 

duurzame gemeentes van Noord-Brabant behoort. De doelstelling valt te prijzen 

maar de huidige maatregelen van de coalitie zijn onvoldoende om dit doel te 

behalen. 

Ecoloog bij de gemeente 
GroenLinks wil dat ecologie veel prominentere aandacht krijgt dan nu het geval is. Een 

ecoloog brengt de staat van de ecologie in kaart en hoe je die kan versterken. Taken 

van een ecoloog kunnen zijn: 

Adviseren over: 

• ecologisch beheer van het groen, 

• inzetten van groen om gevolgen van klimaatverandering te beperken/verzachten. 

Denk aan bomen en groene daken voor opvang hemelwater, groene gevels en 

bomen tegen hitte eilanden, 

• gebouwen aantrekkelijker maken voor allerlei dieren, 

• bestaande natuur behouden, 

• verbinden van openbaar groen voor dieren, 

• het zo groen mogelijk maken van agrarische activiteiten, 

• straatverlichting, omdat dit veel invloed heeft op vleermuizen en  insecten, 

• natuur/openbaar groen aantrekkelijker maken voor inwoners en toerisme/

recreatie. 

Binnen het huidige ambtelijk apparaat is de kennis aanwezig om ecologie prominent 

weg te zetten bij alle beleidsplannen en uitvoering. Er moet alleen voor gekozen om 

ecologie de grondslag te laten zijn van natuurbeleid in de meest brede zin van het 

woord. De maatregel kan dus kostenneutraal worden doorgevoerd. Bij het prominent 

wegzetten van ecologie wordt landschapsarchitectuur van veel minder belang. Bij 

deze post kan dan ook €75.000 worden weggehaald. Een gebied dan ecologisch klopt, 

klopt vanzelf ook landschappelijk. 



Geld voor energiebesparing 
Het college heeft zich ten doel gesteld om in de top drie duurzaamste gemeentes van 

Noord-Brabant staan. In afwachting van de besparingsagenda is GroenLinks 

voorstander van een medewerker die zich richt op het adviseren van bedrijven en 

instellingen om zo min mogelijk energie te verbruiken. Bedrijven zijn de grootste 

energieverbruikers en daar is veel besparingswinst te behalen. In ’s-Hertogenbosch 

heeft de gemeente met 1fte meer energie bespaard dan 18.000 huishoudens in een 

jaar verbruiken. Het energiebesparingsplan kan worden gefinancierd door het 

vrijkomen van €75.000 door het minder gebruik maken van landschapsarchitectuur. 

Aandacht voor fietsinfrastructuur 
De gemeente werkt hard aan het stimuleren van fietsen door prachtige fietsroutes 

zoals de snelfietsroute F59 en de Oost-Westroute. Het college heeft als doel gesteld 

dat 40% procent van de ritten in Oss gefietst worden. GroenLinks wil meer aandacht 

voor de fiets en beter onderhoud aan de fietsinfrastructuur om de veiligheid te 

waarborgen. Daarbij vindt GroenLinks het belangrijk dat de mobiliteitvisie uit 2009 

daadwerkelijk uitgevoerd wordt bij de herinrichting van wegen. 

Om de veiligheid te waarborgen trekt GroenLinks € 100.000 uit om beter onderhoud 

aan de fietsinfrastructuur te verwezenlijken. Dit wordt betaald uit het budget ‘dagelijks 

onderhoud verhardingen’ met een verschuiving van auto naar fiets. Bijvoorbeeld door 

het realiseren van goede, duurzame asfaltverharding die bestand is tegen 

wortelopdruk. Dat kan door het gebruik van technieken als wortelgeleidende of -

werende schermen, het aanpassen van verhardingsconstructies met bomenzand of -

granulaat in de fundering, sandwichconstructies of groeiplaatconstructies 

(boomkratten, boombunkers). Dit voorkomt het binnen enkele jaren kapot gaan van 

de asfaltverharding, waardoor de veiligheid, comfort en snelheid afneemt voor de 

fietsers. De aanleg is wat duurder dan 'gewoon' asfalt, maar door de besparingen op 

onderhoudskosten verdient de gemeente dit snel terug.. 

Natuurlijke natuur 
Natuur moet natuurlijk zijn. De gemeente moet daarom stoppen met het overmatig 

bijhouden van alle groen in de gemeente. GroenLinks wil ecologisch groenbeheer. Het 

niet of minder maaien van bermen langs wegen en sloten en het niet schoffelen van 

inheemse planten levert elk jaar een besparing op van € 60.000.  



Bij de aanleg van bosplantsoen moeten volgens GroenLinks bomen en struiken niet 

langer dusdanig dicht op elkaar worden geplant dat er na een paar jaar al gedund 

moet worden. Bij bestaande bosplantsoen moet enkel nog gedund of gesnoeid 

worden als de verkeersveiligheid in het geding is en moet de natuur de kans krijgen 

om het zelf te regelen. Dit willen we betalen uit het budget ‘snoeien en onderhoud van 

bomen’ waardoor er geen extra 60.000 euro nodig is voor het onderhouden van 

bosplantsoen. 

Onderzoek wijst uit dat 31% van de essen in de gemeente Oss in de ‘gevarenzone’ 

zitten en dit betekent dat de kans groot is dat deze bomen op termijn sterven aan 

essentakziekte. De gemeente weet echter zeker dat volgend jaar 170 essen gekapt 

moeten worden. Een groot deel van de bomen (120) wordt niet terug geplant als 

gevolg van het bomen-uitsterfbeleid van de gemeente. GroenLinks wil dat alle gekapte 

bomen vervangen worden door een zo divers mogelijk scala aan inheemse bomen. 

Dit om de kans op toekomstige plagen te voorkomen en biodiversiteit te bevorderen. 

Daarbij dient er altijd gekeken te worden naar alternatieve behandelingen en 

mogelijkheden om de essen te behouden. In de begroting van 2018 maken wij alvast € 

84.000 vrij om bomen te herplanten. In de daaropvolgende jaren reserveren wij 

jaarlijks € 80.000 om ook in de toekomst bomen te kunnen herplanten. 



GOEDE ZORG VOOR IEDEREEN 

Meer geld naar specialistische jeugdzorg 
De praktijk leert ons dat de verschuiving van zorg naar welzijn niet zorgt voor minder 

aanmelding voor complexe zorg en niet zorgt voor vermindering van wachttijden in de 

zorg. Veilig Thuis kampt met een enorme groei van de wachtlijst. Met name bij de 

meldingen kindermishandeling. Het college stelt dat er onder andere binnen de 

Basisteam Jeugd en Gezin meer en andere expertise nodig is. Deze expertise is te 

vinden binnen de gespecialiseerde zorg. Daarom stelt GroenLinks voor om de 

expertise van die gespecialiseerde zorg beschikbaar te maken binnen de Basisteams 

Jeugd en Gezin zonder dat dit ten koste gaat van de uitvoering van de zorg. En 

daarvoor verplaatsen we in 2019, om ons in 2018 aan reeds gemaakte afspraken te 

houden, € 200.000 van de ophoging van de voorliggende voorzieningen jeugdzorg 

naar de gespecialiseerde jeugdzorg.  



FINANCIËN 

2018 2019 2020 2021
Lasten 268.023 274.366 260.087 249.643
Baten -267.730 -275.684 -259.783 -249.267

Totaal bestaand beleid -1.517 -1.605 -891 -1.101
Nieuw beleid 1.585 1.768 2.637 1.725
3O-ontwikkelingen -59 -307 -1.979 -900
Septembercirculaire -35 115 215 244

STARTSALDO BEGROTING -27 -29 -17 -32

MEER GELD NAAR

Schuldhulpverlening 50 50 50 0

Diversiteitsbeleid 5 0 0 0

Beginspraak 0 0 0 0

Centrummanagement Oss 54 54 54 54

Energiebesparing 75 75 75 75

Fietsinfrastructuur 0 0 0 0

Reservering herplanting bomen 0 80 80 80

Terugplanten bomen 84 0 0 0

Gespecialiseerde jeugdzorg 0 200 200 200

TOTAAL MEER GELD NAAR 268 459 459 409

MINDER GELD NAAR

Schuldhulpverlening 
(opbrengst duidelijk vanaf 2019)

0 0 0 0

Interne evenementen-coördinator -54 -54 -54 -54

Onderhoud bosplantsoenen -60 -60 -60 -60

Dagelijks groen onderhoud  
door ecologisch beheer -60 -60 -60 -60

Landschapsarchitectuur -75 -75 -75 -75

Voorliggende voorzieningen jeugdzorg 0 -200 -200 -200

TOTAAL MINDER GELD NAAR -249 -449 -449 -449

NIEUW SALDO BEGROTING -8 -19 -7 -72


